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Abstract



          
Background: To report results of a simplified external dacryocytorhinostomy procedure in which nasal and lacrimal sac mucosal flaps are simply removed instead of being sutured together.



          
Patients and Methods: Design: Retrospective non-comparative case-series study. Participants: Fourteen consecutive outpatients patients undergoing external dacryocytorhinostomy. Intervention: Modified and simplified transcutaneous external dacryocytorhinostomy where basically the lacrimal sac and the nasal mucosae are widely excised in front of DCR’s osteotomy instead of being used to fashion nasolacrimal flaps. Outcome: Assessment of dacryocytorhinostomy anatomical patency by syringing and patient’s self-perception of epiphora symptoms improvement about twelve weeks and one year after surgery, as well as patient’s report of ocular air-reflux during Valsalva maneuver a year after surgery.



          
Results: Syringing showed anatomic patency in 93 % and 92 % of patients twelve weeks (mean ± SD: 12 weeks ± 6 weeks) and one year (15 months ± 3 months) after surgery, respectively. One year after surgery, 62 % of patients reported ocular air-reflux. Twelve weeks and one year after surgery, mean symptom improvement was 82 % ± 17 % and 79 % ± 29 %, respectively. Furthermore, 79 % and 85 % of patients reported a postoperative improvement of their symptoms greater or equal to 80 % after twelve weeks and one year, respectively.



          
Conclusions: Removing lacrimal sac and nasal mucosae in front of the osteotomy did not appear to have a major negative impact on the outcome of the external dacryocytorhinostomy. The findings of this pilot study need to be confirmed by a larger prospective trial.

      

[bookmark: N10AC7]
Zusammenfassung



          
Hintergrund: Wir berichten von einer modifizierten Methode zur Durchführung der externen Dakryozystorhinostomie.



          
Patienten und Methoden: Design: Retrospektive nicht vergleichende Fallserienstudie. Patienten: 14 konsekutive Patienten, bei welchen eine externe Dakryozystorhinostomie durchgeführt wurde. Chirurgisches Verfahren: Modifizierte transkutane externe Dakryozystorhinostomie, bei welcher der Tränensack und die Nasenschleimhaut während der Osteotomie entfernt werden. Zielsetzung: Beurteilung der Dakryozystorhinostomie durch Prüfen der anatomischen Durchgängigkeit mittels Tränenwegspülung, der Selbst-Beurteilung der Verbesserung von Epiphora Symptomen durch die Patienten sowie des Luft-Refluxes durch die Tränenwege beim Valsalva-Manöver 12 Wochen und ein Jahr nach der Operation.



          
Ergebnisse: Die Tränenwegspülung zeigte anatomisch durchgängige Tränenwege bei 93 % der Patienten 12 Wochen (Mittelwert ± STAW: 12 Wochen ± 6 Wochen) bzw. bei 92 % der Patienten ein Jahr (15 Monate ± 3 Monate) nach der Operation. Ein Jahr nach der Operation berichteten 62 % der Patienten über einen Reflux von Luft durch die Tränenwege. Die Symptome besserten sich um 82 % ± 17 % (12 Wochen) bzw. um 79 % ± 29 % (ein Jahr) nach der Operation. Neunundsiebzig Prozent (12 Wochen) bzw. 85 % (ein Jahr) der Patienten berichteten über eine Verbesserung der Symptome um mindestens 80 %. 



          
Schlussfolgerungen: Das Entfernen des Tränensacks und der Nasenschleimhaut während der Osteotomie scheint keinen nachteiligen Einfluss auf das Ergebnis der externen Dakryozystorhinostomie zu haben. Die Ergebnisse dieser Pilotstudie müssen durch eine größere prospektive Studie bestätigt werden.
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